

## Debt Management Guidance

### Why is it important to repay your debt on time?

Timely repayment of your loan outstanding on the relevant due date keeps your financial liabilities in order, creates a positive impact on your credit score and does not put you under unnecessary financial burden.

If there is an adverse impact on your financial position and you start falling behind on your repayments it can be difficult to know what to do. If you are unable to repay your installment regularly, please contact us at [collections@rf.ae](mailto:collections@rf.ae) at the earliest and our team will be glad to assist you to get your finances back on track.

Failure to notify us about your inability to repay your dues may result in the following:

- Your Credit score will be negatively impacted – every missed or late payment creates a negative impact on your Credit Score which can last for up to 12 months;
- Charges & Interest will continue to be levied on your Loan which increases your financial burden;
- Legal action may be initiated against you including enforcement of underlying security submitted by you, etc

### Tools for effective debt management:

- Increase your repayment amounts/ frequency to reduce your debt;
- Repay on time and stay within your approved limits;

It is always a good idea to prepay/settle or reduce your liabilities through occasional income like bonus or increments, etc.

### Tips on managing debts:

- Create a Personal Budget:  
You can create your Personal Budget to track the inflow and outflow of your funds. It can be created with the following easy steps:
- Track all income
- Analyze and categorize all expense
- Chart out all financial commitments and investments
- Adjust as appropriate
- Endeavor to stick to the payment plan we agree with you.
- Notify us if you change your address or your phone number.
- Refer to our latest schedule of charges (please use a hyper link to the scheduled of charges page).

## إرشادات إدارة الديون

### ما أهمية سداد الأقساط في الوقت المحدد؟

يحافظ السداد الدائم لقرضك المستحق في تاريخ الاستحقاق على بقاء التزاماتك بوضع سليم ، ويخلق تأثيرًا إيجابيًا على درجة الائتمان الخاصة بك ولا يضعك تحت عبء مالي غير ضروري.

سيكون هناك تأثير سلبي على وضعك المالي إذا بدأت في التخلف عن سداد مدفوعاتك، إذا كنت غير قادر على سداد أقساطك بانتظام، فيرجى الاتصال بنا على [collections@rf.ae](mailto:collections@rf.ae) وسيقوم فريق العمل بالاستجابة الفورية لجميع إستفساراتك.

### قد يؤدي عدم إبلاغنا بعدم قدرتك على سداد مستحققاتك إلى ما يلي:

- \* سوف تتأثر درجة الائتمان الخاصة بك سلبيًا - فكل دفعة فائتة أو متأخرة تخلق تأثيرًا سلبيًا على درجة الائتمان الخاصة بك والتي يمكن أن تستمر لمدة تصل إلى 12 شهرًا ؛
- \* سيستمر تحصيل الرسوم والفوائد على القرض الخاص بك مما يزيد من أعبائك المالية .
- \* قد يتم رفع دعوى قانونية ضدك بما في ذلك التنفيذ على الضمان الذي قدمته.

### بعض الإجراءات المفيدة لإدارة الديون:

\*زيادة مبالغ و عدد مرات السداد لتقليل ديونك المستحقة.

\* السداد في الوقت المحدد والبقاء ضمن الحدود المعتمدة الخاصة بك.

من الجيد دائمًا الدفع المسبق / تسوية أو تقليل التزاماتك من خلال التدفقات النقدية مثل المكافأة أو الزيادات ، إلخ

### نصائح حول إدارة الديون:

أولاً: إنشاء ميزانية شخصية

يمكنك إنشاء ميزانيتك الشخصية لتتبع التدفق الداخلي والخارجي لأموالك. يمكن إنشاؤه بالخطوات السهلة التالية:

\* متابعة جميع التدفقات النقدية.

\* تحليل وتصنيف كل النفقات .

\* تخطيط جميع الالتزامات المالية والاستثمارات

\* القيام بالتعديلات اللازمة على الميزانية حسب الحاجة.

ثانياً: احرص على الالتزام بخطة السداد حسب إتفاقنا معك

ثالثاً: أعلمنا إذا قمت بتغيير عنوانك أو رقم هاتفك

للإطلاع على جدول الرسوم المطبق على خدماتنا يرجى استخدام الرابط

Alternatively, you can visit our Collections Team for consultation / advice at our office as per your convenience.

- 1801, 18th floor, C2 Tower, Al Bateen, Abu Dhabi, UAE during our working hours.

Note:

*Any information available on this page is exclusively for our customer's guidance only and shall not be read interpreted or construed as legal advice or any advisory in general. The information provided herein is without prejudice to Reem Finance PJSC's rights under the applicable laws and Reem Finance standard terms and conditions.*

إضافة إلى ما سبق، يمكنك زيارة فريق التحصيل الخاص بنا للاستشارة في مكتبنا خلال ساعات العمل على العنوان التالي:

أبوظبي- أبراج البطين – برج سي 2 الطابق 18- مكتب 1801

أي معلومات متوفرة على هذه الصفحة مخصصة حصرياً لإرشاد عملائنا فقط ولا يجوز تأويلها أو تفسيرها على أنها إستشارة قانونية بالمطلق. هذه المعلومات لا تخل بحقوق شركة ريم للتمويل حسب الأنظمة و القوانين السارية و حسب الشروط و الأحكام الداخلية لشركة ريم للتمويل.